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Zahvaljujem vam na pozivu. Uvijek me veseli doÊi u 
Zagreb u kojemu je vaæna umjetniËka scena s kojom 
sam suraivala.

Dakle, kad smo svoju zgradu poËeli planirati sredinom 
1990-ih (otvorena je 1995.), posjetila sam i prouËila 
nekoliko najvaænijih institucija. Moram reÊi da sam 
mnogo nauËila, a morala sam se suoËiti s tim da 
smo mi mala institucija, ali ∑ poput drugih umjetniËkih 
srediπta ∑ æeljeli smo privesti namjeni nekadaπnju 
industrijsku zonu, tj. pretvoriti jednu tvornicu u izloæbeni 
prostor. To je, kako svi znamo, 1980-ih godina postalo 
uobiËajeno u svijetu. Tada su Centar Pompidou, a zatim 
i Tate Modern postali glavni i izuzetno popularni modeli 
umjetniËkih institucija, urbani marketinπki modeli, Ëak i 
ako im to nije bio cilj. No mislim da je politiËare koji su 
financirali te nove umjetniËke centre poticala Ëinjenica 
da Êe te nove zgrade promijeniti, ili su veÊ promijenile 
socijalnu i ekonomsku strukturu grada.

Rekla bih da smo mi priliËno suprotni model, ne zbog 
nekakvoga oporbenog stava veÊ s obzirom na naπ 
program i, naravno, s obzirom na naπe financijere.

Zgrada Zaklade Generali podignuta je u nekadaπnjoj 
industrijskoj zoni Habig courta u kojoj je bila manu-
faktura Habig πto je prethodila globalnoj proizvodnji 
i marketingu na prijelazu iz 19. u 20. stoljeÊe. Habig 
je imao ogranke svojih trgovina u BeËu, Budimpeπti, 
Pragu, Frankfurtu, Karlsbadu, Berlinu i Parizu. Habig je 
dovrπavao veÊ izraene πeπire iz moravskih sestrinskih 
tvrtki. Njegovu zgradu u BeËu kupio je Generali Vienna, 
koji se uglavnom bavi financijskim uslugama, kako oni 
vole da se danas kaæe, no to je u osnovi osiguravatelj-
ska tvrtka koja se danas uglavnom bavi nekretninama 
zahvaljujuÊi odreenim situacijama u Austriji.

Zaklada Generali pokrenuta je 1988. Generalijevom 
idejom da sponzorira umjetnost, podupire umjetnike, 
uËini neπto posebno, osnuje zbirku ∑ s ciljem stvaranja 
odreenog imagea sponzora. U poËetku smo sponzori-
rali druge institucije, poput The Vienna Secessiona. 

Kad sam doπla nije bio predvien poloæaj ravnatelja, 
postojao je samo tim umjetniËkih savjetnika. Zapravo 
sam doπla kao kustosica i koordinatorica, a ravnatelji-
com sam postala 1991. godine. Najprije sam poËela 

otkupljivati radove i organizirati lokalne izloæbe u svom 
uredu. Smatrala sam stvaralaπtvo vrednijim od pukog 
odabira i skupljanja umjetniËkih djela.

Mi smo vrlo specifiËna ustanova zbog nekoliko razloga. 
Prije svega, u kasnim 1980-ima u Austriji nije bilo 
nijednoga pozitivnog modela privatnoga poduzeÊa koje 
bi osnivalo muzej, osnivalo vlastitu zbirku, tj. nekoga tko 
bi kao korporacija osnivao vaænu zbirku. »ak bih rekla 
da su postojali samo loπi modeli. Viπe-manje se πuπkalo 
da dobri umjetnici ne æele prodati vaæno umjetniËko 
djelo jer se boje da bi zavrπilo u predvorju neke korpo-
racije. To je otprilike situacija u kojoj sam se naπla. Rekla 
bih ∑ uspjeli smo.

 Meutim, zbirka se poveÊala i Zaklada Generali je 
dobila tu zgradu jer je korporacija nije mogla iskoristiti 
na planirani naËin. Naπa je zgrada potpuno skrivena, 
smjeπtena je u straænjem dvoriπtu neobarokne graevine 
iz 19. stoljeÊa, u dvoriπtu u kojemu je bila nekadaπnja 
tvornica πeπira. Morali smo graditi unutar tih dviju 
zgrada, zapravo unutar triju zgrada, πto je bilo vrlo 
komplicirano. Tijekom gradnje, koja je u Austriji zbog 
nekoliko razloga vrlo osjetljiv problem, trajala je rasprava 
o zaπtiÊenim graevinama s obzirom na muzejsku 
Ëetvrt.

Okvir od pet ulica Habig-courta i nekadaπnje tvornice 
izgraene u dvoriπtu nije vidljiv “izvana”, nova arhitek-
tura Zaklade Generali ukomponirana je u strukturalnu 
proπlost. Naπa je muzejska zgrada zapravo sagraena 
na temeljima nekadaπnje tvornice. ProËelje i dvoriπni dio 
toga graevnog sklopa otjelovljuje susret s vremenom 
od prije 100 godina. Vrijedi spomenuti i to da je Zaklada 
Generali vjerojatno jedina muzejska zgrada pri Ëijoj 
je gradnji trebalo planirati i poπtovati potencijalnu 
naknadnu namjenu tog prostora, kad je, primjerice, 
muzej morao biti zatvoren zbog razliËitih razloga.

Tada smo imali dosta sreÊe jer je sve bilo potpuno 
privatno financirano, sve je bilo skriveno, πto je, naravno, 
i nedostatak. Nitko nije niπta o tome znao, te nije bilo 
nikakve javne rasprave o tome πto se radi.

Pozvali smo umjetnika, Heimo Zoberniga, koji je stvorio 
djelo πto je odraæavalo ono πto se zbiva u pozadini. 
UËinio je neπto πto ∑ oni od vas koji radite s korporaci-
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jama to veÊ znate ∑ nitko ne smije upotrebljavati brand 
korporacije niti ga mijenjati. Prvo, on je logo nacrtao 
ruËno, nije ga izradio industrijski ili na neki savrπeniji 
naËin. Naslikao ga je na mreæi kojom se inaËe πtite skele 
pri restauriranju ili gradnji proËelja. Naslikao je logo kor-
poracije, ali ga je poveÊao u skladu sa zgradom iza koje 
je bilo naπe gradiliπte. Prikazao ga je u negativu. Tako je 
bio postavljen dok je trajala gradnja naπe zgrade.

U to smo doba iskusili πto znaËi biti sponzor. Radili smo 
male izloæbe u uredu, uglavnom otkupljene umjetniËke 
projekte, a imali smo i zbirku koja je u to doba veÊinom 
sadræavala radove austrijskih umjetnika.

Kad sam postala direktorica, mogla sam uËiniti neπto 
posve drukËije. PoËeli smo stvarati vaænu zbirku 
meunarodne umjetnosti, a preoblikovala sam origi-
nalnu ideju o prikupljanju austrijskih skulptura, suvreme-
nih skulptura od vremena Drugoga svjetskog rata do 
danas, u koncept shvaÊanja skulpture koji obuhvaÊa 
prostor, vrijeme i, naravno, instituciju. Mislim da je ovo 
djelo dobar primjer takvog naπeg shvaÊanja skulpture.

Kao privatna institucija, za razliku od javne, suoËavate 
se s mnogim problemima. Primjerice, trebale su mi 
tri godine da bih dobila dozvolu za postavljanje uliËne 
konstrukcije obiËnih stalaka za bicikle. Ovaj dvostruki 
city-light, zapoËet je kao umjetniËka instalacija Heima 
Zoberniga, jer za obiËni city lihgt ne bismo mogli dobiti 
potrebnu dozvolu. Ni danas nemamo sluæbenu dozvolu 
za ovu zastavu jer je tadaπnji je gradonaËelnik rekao: 

“Ako pristanemo na postavljanje te zastave, tada Êe 
svaka benzinska crpka moÊi postaviti na ulici zastavu 
koja Êe je oglaπavati.” Tako je bilo prije muzejske Ëetvrti, 
a i danas je viπe-manje isto.

U posljednjih je deset godina ideja muzeja kao ikone, 
kao vrlo vidljivoga i istaknutog objekta u urbanome 
kontekstu ojaËala i postala vaæan Ëinitelj za gradove. 
Ljudi Ëak oËekuju da se jaËe potrudimo privuÊi 
pozornost tzv. πiroke javnosti jer se mi uglavnom 
obraÊamo umjetniËki nastrojenom dijelu publike, zbog 
naπeg programa o kojemu Êu govoriti kasnije.

Nekadaπnja tvornica πeπira bila je vrlo heterogena 
zgrada s mnogo stupova i vrlo sloæenog oblika. Arhitekti 
su odluËili projektirati svojevrsni linearni element koji 
bi podupirao cijelu zgradu. Taj je element izgraen 
kao slobodnostojeÊi betonski zid dugaËak oko 30 m. 
Konstrukcijske su grede izvedene poput mosta i leæe 
na samostojeÊem zidu. Dvorana je priliËno dugaËka, 
a s druge strane betonskog zida je joπ jedna dvorana. 
Imamo nadsvjetlo, ali se u unutraπnjosti vidi samo tzv. 
membrana od PVC folije na ËeliËnim okvirima. Folija 
prekriva instalacije kao πto su umjetno osvjetljenje, 
klimatizacijski ureaji itd. te filtrira ultraljubiËaste zrake. 
Danas su tu jednostavnu konstrukciju kopirali mnogi 
arhitekti. Æeljeli smo izbjeÊi uobiËajeni stakleni strop 
podijeljen na male okvire, πto je tipiËno za zgrade s nad-
svjetlom iz 19. stoljeÊa. Kad izlaæemo osjetljive radove 
koji moraju biti zaπtiÊeni od dnevne svjetlosti, jedno-
stavno zatvorimo kapke koji su vani na krovu. Taj je krov 
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i jedino proËelje naπe zgrade jer je ona u dvoriπtu i ne 
vidi se s ulice. »injenica da se zgrada nikako ne moæe 
osvijetliti sa strane zapravo je pravi dar za umjetnost. 
U Austriji postoji propis prema kojemu radna mjesta 
moraju imati pogled prema van, da se moæe gledati kroz 
prozor, Ëak do odreene udaljenosti.

Cijeli izloæbeni prostor velik je oko 1 000 m2. Posebno 
smo pazili na to da se posjetitelji mogu kretati kruæno, tj. 
da se ne moraju vraÊati s kraja dvorane istim putem veÊ 
da mogu obiÊi cijeli prostor. Na prvome katu je studijska 
soba zajedno s naπim arhivom i knjiænicom. Sluæi kao 
javni prostor ljudima koji prouËavaju umjetniËka djela 
iz zbirke i æele viπe saznati o izloæbama. Uglavnom se 
njome koriste struËnjaci te studenti kojima naπe osoblje 
pomaæe u pisanju radova o odreenim temama, no 
dolaze i kritiËari te drugi ljudi.

Jedna od naπih prvih izloæbi bila je Bijela kocka ∑ 
crna kutija (White Cube Black Box). U to smo doba 
bili suoËeni s pitanjem izloæbenog prostora, ali i s 
prihvaÊanjem novoga shvaÊanja skulpture u zbirci. 
Bijela kocka predoËuje muzej, recimo moderni muzej, 
koji je po mome miπljenju na neki naËin aktivan i bavi 
se malograanskom publikom, a sad pokuπava privuÊi 
πiroku publiku pokazujuÊi umjetnine u tzv. neutralnom 
kontekstu za koji svi znamo da nikako nije statiËni 
predmet. Crna kutija je vrsta suprotnosti bijeloj kocki. 
To nije vidljiva soba, ni vidljivi prostor veÊ je to zamraËen 
prostor u kojemu se neπto zbiva, uglavnom projekcije, 
pa je stoga i svojevrstan imaginarni prostor. ZahvaljujuÊi 
stvarno sjajnoj povijesti avangardnog kina u Austriji vrlo 
rano smo se poËeli baviti proπirenim kinom (Expanded 
cinema), autorima poput umjetnice Valie Export, Ëiju 
veÊinu ranih radova veÊ imamo, ili umjetnika iz SAD-a 
Gordona Matta-Clarka, koji se sluæio gradiliπtem da bi 
ga preoblikovao, da bi ga otvorio i iskoristio kinemato-
grafsku snimku za njegovo dokumentiranje. Ti su filmovi 
stvarno jedini medij koji danas prezentira njegove radove 
jer su sve su graevine koje je preoblikovao nakon toga 
sruπene.

Kako funkcioniramo? Pokazat Êu vam neke primjere 
malobrojnih radova iz zbirke koji Êe svaki put biti 
prikazani u drugom kontekstu, mislim da Êe biti zani-
mljivo. No moæda bih najprije trebala obrazloæiti nekoliko 
kljuËnih ideja u vezi s naπom zbirkom.

U zbirci ima viπe od 2 000 umjetnina. Takav je broj uvijek 
teπko toËno predoËiti jer neko djelo oznaËeno jednim 
brojem moæe biti sastavljeno od stotinu dijelova, a 
neko drugo moæe imati samo jedan siÊuπni element. U 
svojemu radu nemamo ideja kakve imaju klasiËni muzeji, 
ne bavimo samo odreenim umjetniËkim pokretom u 
odreenom razdoblju. Suprotno tome nastojimo se 
fokusirati na odreene probleme, te u zbirci zapravo 
pokuπavamo potaknuti odreene teme, baviti se nekom 
temom. Zato nemamo mnogo umjetnika, ima ih oko 
150. Imamo i stvarno veliku zbirku videa i filmova, 
filmskih instalacija i videoinstalacija. »esto i otkupljujemo 
radove. To se Ëesto radi u interakciji s izloæbama. 

U javnosti se previπe ne istiËemo kao muzej.

Mnogi ljudi koji nas dobro ne poznaju nisu ni svjesni da 
imamo zbirku koja nam je zapravo srediπnja djelatnost. 
Izloæbe postavljamo tri puta u godini, i u tome smo vrlo 
angaæirani. 

Mi generiramo teme, produciramo izloæbe te, osobito 
kad radimo individualne izloæbe, stvarno provodimo 
opseæna istraæivanja i osnivamo arhiv. To je uobiËajeni 
proces. Radimo izloæbe, objavljujemo publikacije i pro-
nalazimo problematiku koja joπ nije pokrivena, a mislimo 
da je vaæna i zanimljiva publici. Na kraju dolazi akvizi-
cija, ako nije rijeË o veÊ otkupljenom radu. To je teπko 
objasniti jer se situacija stalno mijenja, ali postoji izravna 
interakcija izmeu izloæbi i zbirke, ta, naravno, umjetnika.

Zbirku u svojemu prostoru u BeËu gotovo ne poka-
zujemo. Katkad radimo tematske izloæbe kojima su 
obuhvaÊeni radovi iz zbirke. Radili smo i izloæbe na 
kojima su izlagani iskljuËivo radovi iz zbirke. Proπle 
smo godine ostvarili opseæni putujuÊi projekt u vezi 
sa zbirkom. Prikazan je i tu u Zagrebu s naslovom 
Zauzimanje prostora (Occupying Space). Veselilo nas je 
πto smo ga prikazali u suradnji s Muzejom suvremene 
umjetnosti.

U æariπtu su naπe aktivnosti, πto se vidi, izloæbe, publi-
kacije, istraæivanja, program koji je vrlo orijentiran 
prema, rekla bih, akademskoj publici. To je uvijek izvor 
mojih konfrontacija sa sponzorima. Naravno, nastojimo 
privuÊi πiru publiku, npr. radimo i odreene programe s 
uËenicima. 

Æariπte zbirke je, zahvaljujuÊi ideji o shvaÊanju 
pojma skulpture, tijesno povezano s konceptualnom 
umjetnoπÊu, performansima i radovima konceptualista 
nastalima od 1960-ih do 1970-ih godina. Za to postoji 
odreeni razlog: nijedna se institucija u Austriji, a ni u 
Europi u to doba, u kasnim 1980-ima i ranim 1990-ima, 
nije bavila umjetnoπÊu toga razdoblja. To je stvarno bila 
praznina koja je sada ispunjena mnogim institucijama, 
posebno u Europi, pa i u Austriji. Iako je to bilo vaæno 
razdoblje, kljuËni radovi tada nisu bili u vaænim zbirkama. 
Zbog shvaÊanja pojma skulpture i pitanja institucija 
mnogi umjetniËki radovi u naπem programu i zbirci bave 
se socijalnim i politiËkim temama. Pokuπali smo stvoriti 
posebnu vezu sa πkolama i ponudili uËiteljima da dou 
sa svojim razredima. To nisu bile samo umjetniËke 
πkole veÊ i one u kojima se uËi o politiËkim i druπtvenim 
temama. Sada je naπ program neka vrsta dopune 
programa ostalih beËkih institucija koje posljednjih 
godina provode sliËne projekte i aktivnosti.

Naπi su fondovi, moram reÊi, vrlo ograniËeni. 
SuoËavamo u nemoguÊnoπÊu da se proπirimo u skladu 
s postignutim uspjehom zbirke i uspjehom programa. 
Ne moæemo napredovati jer imamo samo jednog 
sponzora, financira nas jedna korporacija, te, naravno, u 
tim okolnostima ne moæemo od drugih prikupljati novac 
koji bi nam dobro doπao za proπirenje u smislu prostora 
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i programa. Bilo bi vrlo vaæno imati dodatni prostor, 
dobiti joπ jednu zgradu za zbirku, koju bi, mislim, trebalo 
barem djelomiËno izloæiti.

Pokazat Êu vam neke radove. Ovo je zaπtitna mreæa za 
proËelje Heima Zoberinga, koju ste veÊ vidjeli, ali na ovoj 
se slici vidi kako ona izgleda na jednoj njegovoj kasnijoj 
retrospektivnoj izloæbi. Boja se raspada, vi biste moæda 
tu zaπtitnu mreæu bacili. No mi smo je zadræali i on ju je 
volio izlagati takvu kakva jest.

Prije otvorenja zgrade radila sam projekt s ameriËkom 
umjetnicom novog konceptualizma Andreom Fraser, 
koja je napravila istraæivaËki projekt o funkciji umjetnosti 
za korporacije. Kao model za prouËavanje te funkcije 
odabrala je Generali i Zakladu Generali. I to je trajalo 
nekoliko godina, a zavrπilo je uglavnom kao godiπnji 
izvjeπtaj koji je izgledao poput izvjeπtaja kakve korpo-
racije sastavljaju svake godine, samo je bilo drukËije 
fokusirano. Za taj je projekt intervjuirala mnoπtvo ljudi 
∑ sluæbenike, predstavnike vijeÊa osoblja, umjetniËke 
savjetnike te osoblje Zaklade. Sastavila je zanimljivu 
priËu koja je za mnoge ljude joπ uvijek najzanimljivija 
studija na podruËju umjetnosti, sponzorstva i rada. 
Jedan dio te priËe su citati iz intervjua Ëije objavljivanje 
dopuπtamo samo u vezi s djelima iz zbirke. Ti citati 
pokrivaju kontekst Zaklade Generali, kontekst korpo-
racije i razloge zbog kojih postojimo, razlog πto smo 
osnovani te razliËita oËekivanja. Bili smo vrlo zabrinuti 

zbog naËina kako kreirati naπe naracije u vezi s tim πto 
posjedujemo, zaπto pokreÊemo i osnivamo zbirku i 
ostale naracije o povijesti umjetnosti, naravno.

Prireivali smo mnoge izloæbe s umjetnicama ∑ Marthom 
Rosler, Mary Kelly, s mnogim konceptualisticama, 
umjetnicama feministicama, koje su uglavnom iskljuËi-
vali iz izloæbi u glavnim institucijama. Umjetnici poput 
Gordona Matta-Clarka nisu bili tako poznati kao danas, 
kad ameriËki muzeji napokon poËinju raditi na glavnim 
retrospektivama, deset godina nakon πto smo mi jednu 
veÊ postavili i nakon drugih ljudi u Europi.

Ovo djelo Dana Grahama smo otkupili. To je arhitek-
tonski i socijalni nacrt koji smatram vrlo zanimljivim 
za pokazivanje djela umjetnika koji se bave pojmom 
prezentacije i socijalnih interakcija meu publikom i 
umjetniËkim predmetom.

On je radio za nas, pa smo mi radili s njim. To je bila 
neka vrsta koincidencije. Organizirali smo njegovu 
izloæbu i postavilo se pitanje o naËinu prikazivanja 
njegovih videoradova. Osim toga, on je dobro poznavao 
naπu zbirku videa. Stoga nam je predloæio da Êe 
napraviti projekt za ureenje prostora u kojemu Êe se 
prikazivati i njegovi videoradovi, kao i oni iz naπe zbirke. 
Pokazat Êu vam nekoliko slika jer to uvijek izgleda 
razliËito, ovisno o tome πto se prikazuje. Ovo je prvi 
ekran rada New Design for Showing Videos (Novog 
oblika za prikazivanje videa) Dana Grahama. Taj detalj 
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ilustrira funkcioniranje zamiπljeno kao kombinaciju 
gledanja videa i promatranja vaπeg vlastitog odraza i 
promatranja drugih posjetitelja. Umjetnik je upotrijebio 
razliËite materijale, razliËite vrste stakla ∑ prozirno staklo, 
ali i poluprozirno staklo koje jaËe odraæava svjetlost. 
Upotrijebio je i perforirani aluminij, upuÊujuÊi na piksele, 
odnosno na rezoluciju videa. To djelo iz naπe zbirke 
priliËno je poznato jer je Ëesto na putu, na izloæbama u 
drugim institucijama. 

Za to djelo i za svoju zbirku videa uvijek radimo drukËiji 
program i katkad pozivamo ljude da sami kreiraju 
program. U Zagrebu je djelo prikazano u predvorju 
KloviÊevih dvora. Bilo zanimljivo jer se zapravo nije 
uklopilo u prostor. Zato smo ga nekako stisnuli u dva 
prostora, πto je stvarno ispalo sjajno. Ovo izgleda sliËno 
kao projekt austrijskih arhitekata Coop Himmelblau, ali 
je izraeno od drva. Oni, naravno, ne bi upotrijebili drvo. 
No istina je i da Dan Graham voli raditi s industrijskim 
materijalom, ali istodobno voli to raditi jednostavno. O 
toj je temi napisao utjecajni tekst Dizajn kao umjetnost, 
umjetnost kao dizajn. Uvijek posebno preporuËujem 
direktorima muzeja koji rade na novim muzejskim 
zgradama da proËitaju taj tekst. 

Primjerice, imali smo odreene planove i oËekivanja 
o tome kako Êe se ljudi kretati naπom zgradom, npr. 
dolaziti u studijsku sobu. Mislili smo da Êe dolaziti 
kroz izloæbeni prostor. Ne! Oni dolaze na prvi kat, kroz 
drugi ulaz, πto nam stvara velik problem jer tamo nema 
recepcijskog pulta. Tako su neke stvari u koje smo bili 
sigurni nakon razgovora s ljudima i istraæivanja ispale 
potpuno drukËije.Ovo je zanimljivo djelo jer pokazuje 
kako umjetnik radi s prostorom, ne samo arhitektonski, 
veÊ s idejom percepcije. To je djelo Hansa Haackea koje 
smo zapravo izloæili prvi put, a ja govorim o ovoj golemoj 
oglasnoj ploËi u pozadini. Napravio ju je za izloæbu u 
Grazu 1988. To je bio javni projekt, naravno, povijesni, 
o 50. godiπnjici aneksije nacistiËkoj NjemaËkoj (1938. 
∑ 1988.). Zapravo je izvorna zamisao bila napraviti 
retrospektivu s njim, ali je on iznenada predloæio da Êe 
napraviti manju izloæbu o radovima koji se bave samo 
nacionalnim identitetom. Ovo je djelo koje smo takoer 
otkupili za zbirku. 

Godine 2002. Haacke je za nas ostvario specifiËni 
projekt. Tada je Austrija dobila novu Vladu, sastav-
ljenu od konzervativnih stranaka i desno orijentiranih 
stranaka. Zbog Ëinjenice da su desno orijentirane 
stranke postale dijelom Vlade vodile su se vrlo kontro-
verzne rasprave, osobito na umjetniËkoj sceni. Haacke 
je æelio reagirati na to i ostvario je projekt o tome. 

Na kraju Êu pokazati javni projekt πto smo ga ostvarili s 
Marthom Rosler Garage sale (Garaænu rasprodaju), djelo 
πto ga je ona izradila 1973. u Los Angelesu. Mi smo ga 
ponovno prikazali na garaænoj rasprodaji sa stvarima 
πto su ih prikupili ljudi, moje osoblje i naπi susjedi u 
BeËu. Sve je bilo na prodaju. Tim je djelom umjetnica 
propitivala temu umjetniËkog djela kao trgovaËke robe. 
Istodobno je upozorila na temu osobnoga u svakom 
predmetu, svaka je stvar imala svoju priËu. 

THE GENERALI FOUNDATION, WIEN, AUSTRIA

As the private art association of an insurance company, the 
Generali Foundation has set the goal of taking on tasks that 
are increasingly neglected due to growing economic pressure 
on art institutions to conform to market demands. Doing 
research on contemporary art works and preserving them, as 
well as their documentation and public presentation, are thus 
important aspects of the Generali Foundation’s activities.

*SABINE BREITWIESER has been Artistic and Managing Director 
of the Generali Foundation in Vienna since 1991. She has 
curated and directed numerous exhibitions and projects 
in Austria as well as abroad (White Cube/Black Box, 1996 
Mary Kelly. Post-Partum Document, 1998, Metakunst und 
Kunstkritik, 2002, History History, 2005, Les mises en scène, 
2006). She has edited many publications and has contributed 
several essays on contemporary art as well as on museum 
management. 
She is a frequent lecturer in Austria and abroad and a 
member of several Boards such as the University Supervisory 
Board of the Academy of Fine Arts, Vienna; International 
Committee of ICOM (International Council of Museums) for 
Museums and Collections of Modern Art (CIMAM).
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